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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Infrastruktury (nr 10)
7 lutego 2024 r.
Komisja Infrastruktury, obradująca pod przewodnictwem posła Mirosława 
Suchonia (Polska2050-TD), przewodniczącego Komisji, zrealizowała nastę-
pujący porządek dzienny:

– rozpatrzenie propozycji tematów kontroli do planu pracy Najwyższej Izby 
Kontroli na 2025 r.

W posiedzeniu udział wziął Maciej Brzosko p.o. wicedyrektor Departamentu Infrastruktury Najwyż-
szej Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Elżbieta Kessel, Jolanta Osiak i Jakub 
Sindrewicz – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Mi rosław Suchoń (Polska2050-TD):

Szanowni państwo, otrzymałem informację, że mamy kworum, w związku z tym otwie-
ram posiedzenie Komisji Infrastruktury.
Bardzo serdecznie witam panie posłanki i panów posłów. Witam pana Macieja Brzo-

sko,  p.o. wicedyrektora w Departamencie  Infrastruktury Najwyższej  Izby Kontroli, 
który jest przedstawicielem NIK podczas dzisiejszego posiedzenia Komisji.
Stwierdzam kworum.
Zgodnie z przedstawionym porządkiem przedmiotem dzisiejszego posiedzenia będzie 

rozpatrzenie  propozycji  tematów  kontroli  do planu  pracy Najwyższej  Izby Kontroli 
na 2025 r. Czy  są inne propozycje? Nie widzę. Przystępujemy do realizacji porządku 
dziennego.
Szanowni  państwo, w dniu  23  stycznia  2024 r.  pan marszałek wystosował  pismo 

z prośbą  o przekazanie do planu pracy propozycji  tematów kontroli NIK na 2025 r., 
o czym poinformowaliśmy członków Komisji drogą mailową w dniu 26 stycznia, prosząc 
o propozycje. W wyniku tej informacji zgłoszonych zostało sześć propozycji tematów kon-
troli. W tej chwili je zaprezentuję.
Pierwszy temat to kontrola procesu inwestycyjnego związanego z budową obwod-

nicy miasta Kalisza w ciągu DK25, w szczególności podjęcia decyzji o wyborze najko-
rzystniejszego wariantu przebiegu drogi krajowej i analizy tej procedury przez właściwe 
służby. Drugi temat to kontrola efektywności realizacji budownictwa mieszkaniowego 
realizowanego przez SIM w zakresie sposobu i trybu powoływania prezesów, racjonalno-
ści zatrudniania pracowników oraz kosztów funkcjonowania. Trzeci temat to kontrola 
procesu realizacji przez ministra infrastruktury obowiązków w zakresie wydawania roz-
porządzeń w latach 2015–2022. Czwarty temat to kontrola przygotowania i realizacji 
programu „Bezpieczny pieszy” w 2023 r. Piąty temat to kontrola działania rządu w spra-
wie zawarcia i przedłużenia terminu obowiązywania umowy między Unią Europejską 
a Ukrainą w sprawie transportu drogowego towarów w kontekście zapewnienia równych 
warunków konkurencji na rynku transportu drogowego towarów. Szósty temat to kon-
trola efektywności wydatkowania środków na modernizację linii kolejowych.
To jest sześć propozycji do planu kontroli NIK. Czy ze strony państwa, pań posłanek 

i panów posłów, są dodatkowe propozycje? Bardzo proszę, pani przewodnicząca.

Poseł Paulina Matysiak (Lewica):
Dziękuję. Przepraszam, że nie zdążyłam wysłać tej propozycji pisemnie. Mam propozycję 
kontroli realizacji programu przystankowego pana prezydenta Andrzeja Dudy. Chodzi 
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o kontrolę wybudowanych, przebudowanych bądź zmodernizowanych przystanków pod 
kątem przeciwdziałania wykluczeniu komunikacyjnemu. Tak program ten zapowiadany 
był w 2020 r. Powinien być realizowany – jak zapowiadał ówczesny minister infrastruk-
tury Andrzej Adamczyk – pięć lat, więc myślę, że kontrola w przyszłym roku pokaże, czy 
udało się zrealizować efekty i założenia tego programu. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Bardzo dziękuję. Bardzo proszę nasz wspaniały sekretariat o dopisanie tej propozycji. 
Czy są inne zgłoszenia? Nie widzę.
Czy w takim razie, szanowni państwo, jest sprzeciw wobec przyjęcia tych propozycji: 

odczytanych przeze mnie oraz tej zaproponowanej przez panią przewodniczącą? Czy jest 
sprzeciw?

Poseł Rafał Weber (PiS):
Prosimy o głosowanie.

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Dobrze. W takim razie, jak rozumiem, jest sprzeciw. Otwieram głosowanie.
Szanowni państwo, zarządzam 10 minut przerwy.

Głos z sali:
Jesteśmy w trakcie głosowania.

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Dziękuję. Jeszcze nie rozpoczęliśmy, jeszcze nie zarządziłem. Ogłaszam 10 minut przerwy.

Poseł Agata Wojtyszek (PiS):
Zarządził pan głosowanie, panie przewodniczący.

Poseł Rafał Weber (PiS):
Panie przewodniczący, proszę dalej prowadzić obrady Komisji Infrastruktury.

Poseł Piotr Król (PiS):
Hańba. Skandal.

Poseł Rafał Weber (PiS):
Otworzył pan głosowanie. Proszę dokończyć procedurę. Proszę dokończyć procedurę 
głosowania, którą rozpoczął pan przed chwileczką. Łamie pan regulamin Sejmu  już 
w sposób jawny.

Poseł Agata Wojtyszek (PiS):
Zarządził pan głosowanie i żądamy, aby pan to głosowanie dokończył, panie przewod-
niczący.

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Oczywiście po przerwie będzie kontynuacja. Dziękuję.

Poseł Paweł Hreniak (PiS):
Jesteśmy w trakcie głosowania.

Poseł Mariusz Krystian (PiS):
Szanowny panie, ogłosił pan głosowanie, a nagle chce pan zakończyć.

Poseł Piotr Uściński (PiS):
Ja już w tym głosowaniu zagłosowałem i pytam, co z moim oddanym głosem.

Poseł Agata Wojtyszek (PiS):
Ja również oddałam głos.

Poseł Mariusz Krystian (PiS):
Proszę się nie śmiać, tylko proszę podać wyniki głosowania. Głosy zostały oddane.

Poseł Piotr Uściński (PiS):
Prosimy o wyniki głosowania, które przed chwilą zostało przeprowadzone.
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Poseł Anna Milczanowska (PiS):
Uwaga, uwaga, złożymy skargę do pana marszałka Hołowni. Ha, ha, to dużo da. Kaba-
retu ciąg dalszy. Tego po panu przewodniczącym się nie spodziewałam. Przez tyle lat taki 
formalista, a dzisiaj, proszę, do czego pan doprowadza, łamiąc prawo.

Poseł Mariusz Krystian (PiS):
Przewodniczący Suchoń czeka na większość.

Poseł Piotr Uściński (PiS):
Panie przewodniczący, mam pytanie. Czy oddany przeze mnie głos zostanie zaliczony 
do tego głosowania?

Poseł Rafał Weber (PiS):
Panie przewodniczący, czy są na sali legislatorzy? Proszę o informację, czy są na sali sej-
mowej legislatorzy, którzy zazwyczaj towarzyszą nam w posiedzeniach Komisji.

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Panie pośle, rozumiem, że mamy jeszcze tryb odstawienny, cały czas wydaje się panu, 
że jest pan urzędującym ministrem, ale zmieniło się to 15 października.

Poseł Anna Milczanowska (PiS):
Jakim prawem w ten sposób zwraca się pan do pana posła Rafała Webera? Może już 
schowa pan w kieszeń te uszczypliwości?

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Mamy zupełnie inną sytuację.

Poseł Anna Milczanowska (PiS):
Wystarczy, panie przewodniczący. Pytamy o formalne rzeczy. Dobrze pan o tym wie.

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Pani posłanko, na spokojnie, bez nerwów.

Poseł Anna Milczanowska (PiS):
Jesteśmy nadzwyczaj spokojni.

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Zachęcam do tego, żeby zachowywali się państwo w sposób nieurągający majestatowi 
parlamentu.

Poseł Anna Milczanowska (PiS):
To pan łamie prawo.

Głos z sali:
Nie ma pan pojęcia, o czym pan mówi, panie Suchoń. Panie Suchoń, o przyzwoitości, 
o zapewnianiu regulaminu nie ma pan najmniejszego pojęcia.

Poseł Grzegorz Puda (PiS):
Panie przewodniczący,  jedyną osobą w tym gronie, która urąga tej  izbie, tej Komisji, 
jest osoba przewodniczącego. Bardzo przepraszam za te słowa, ale niestety  jesteśmy 
w trakcie głosowania i nie miał pan prawa ogłaszania przerwy w momencie rozpoczęcia 
głosowania, panie przewodniczący.

Przewodniczący poseł Mirosław Suchoń (Polska2050-TD):
Panie pośle, bardzo proszę, żeby powściągnął pan te opinie. Mamy przerwę. Zachęcam 
do tego, żeby troszeczkę powściągnąć emocje. Zachęcam do tego, żeby nie tworzyć sytu-
acji, w której dochodzi do naruszenia powagi Sejmu. Przerwa trwa. Myślę, że nic się nie 
stanie, jeśli chwileczkę państwo poczekają. Dziękuję bardzo.


